

Lunch Forum

**Chinese "Courts", Human Rights and Rule of Law:
Fantasies and Realities**

As more western delegations head to China, many delegates are mesmerised about the "opportunities", but few realize the danger of investing in a country devoid of any genuine judicial system. At this forum, speakers will share their insights on these questions:

- Are Chinese "courts" genuine courts? Do those who hear cases make the judgments?
- What lessons should the Canadian business community draw from the convictions of the Australian Rio Tinto executives?
- What does the experience of Chinese human rights lawyer Gao Zhisheng tell the world?

**12:30 p.m. -13:45 p.m.
Wednesday, May 5, 2009
Room 371, West Block,
Parliament Buildings**

Light Lunch will be provided

RSVP: ReidS9@parl.gc.ca, (613) 947-2277

Sponsored by: Mr. Scott Reid, M.P.; Hon. Irwin Cotler, M.P.; Mr. Wayne Marston, M.P.; M Jean Dorion, M.P.

Guest Speakers:

Clive Ansley: spent 14 years in China as a lawyer; has studied the new Chinese legal system since its inception in 1979, and has published and lectured widely on Chinese law in both Canada and China. He has also given evidence as a recognized expert before many courts and tribunals both in Canada and abroad. He is currently China Country Monitor for Lawyers' Rights Watch Canada.

Hon. David Kilgour: Former Secretary of State for Asia-Pacific (2002–2003) and a prominent international human rights advocate for decades and a member of the international lawyer team for Gao Zhisheng. He was nominated for the Nobel Peace Prize together with Mr. David Matas for their investigation into organ harvesting from Falun Gong practitioners in China.

Lizhi He: A former Amnesty International prisoner of conscience, sentenced after a show trial, for writing letters with "forbidden contents".

=====
=====
=====

Déjeuner-causerie

Les « tribunaux » chinois, les droits de la personne et la primauté du droit : mythes et réalités

Quand ils se rendent en Chine, les Occidentaux ne mesurent pas toujours le danger que représente pour eux le non respect du principe de primauté du droit. Des experts répondront aux questions suivantes :

- Les « tribunaux » chinois sont-ils de vrais tribunaux? Ceux qui entendent les causes sont-ils ceux qui rendent les jugements?
- Que nous révèle la condamnation de quatre cadres de direction de la compagnie minière australienne Rio Tinto?
- Que nous révèle l'expérience de l'avocat chinois des droits de la personne Gao Zhisheng?

Le mercredi 5 mai 2010
12h30 à 13h45
Édifice de l'Ouest, salle 371

Un léger repas sera fourni

R.S.V.P. : ReidS9@parl.gc.ca, 613947-2277

Événement parrainé par les députés Scott Reid, l'hon. Irwin Cotler, Wayne Marston et Jean Dorion.

Conférenciers invités

Clive Ansley : Il a pratiqué le droit en Chine pendant 14 ans. Il a étudié le système judiciaire chinois depuis sa création en 1979. Il a publié et donné de nombreuses conférences sur le droit chinois tant au Canada qu'en Chine. Il a témoigné comme expert reconnu devant de nombreux tribunaux au Canada comme à l'étranger. Il est le responsable pour la Chine de Lawyers' Rights Watch Canada.

L'hon. David Kilgour : Ancien secrétaire d'État pour l'Asie-Pacifique (2002–2003) et éminent défenseur des droits de la personne à l'échelle internationale depuis des décennies, il est membre de l'équipe internationale d'avocats au service de Gao Zhisheng. Il a été en lice pour le prix Nobel de la paix avec M. David Matas pour leur enquête sur le prélèvement d'organes chez les adeptes du Falun Gong.

Lizhi He : Ancien prisonnier de conscience d'Amnistie Internationale, il a été condamné après un simulacre de procès pour avoir écrit des lettres au contenu interdit.